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1. Eventuele vragen bij goedgekeurd vorig verslag. 

 

Jef Diels laat opmerken dat onder punt 5.7. de topsnoei bedoeld was voor de bomen langs 

de weg. Jef vraagt waarom de douglas-sparren tot 10 meter van de weg werden 

verwijderd? Alleen die langs de weg stonden waren hinderlijk. 

 

De voorzitster stelt voor om de wandeling die is weggevallen te plannen in het najaar. 

Iedereen akkoord. 

 

2. Voorstel aanpassing huishoudelijk reglement. (zie bijlage) 

 

Het voorstel wordt goedgekeurd. 

 

 

3. Deel 1: adviezen op vraag van de gemeente 

 

1.De gemeente vraagt aan de milieuraad een advies  inzake problemen rond winderosie.  

Informatie over het onderwerp werd bezorgd met de uitnodiging voor deze vergadering. 

Volgens de aanwezige landbouwers is winderosie in Kasterlee geen probleem en komt het vooral 

voor in heuvelachtige landschappen zoals in Oost- en West-Vlaanderen. 

Windhozen doen zich hier maar af en toe voor en dat gedurende enkele weken per jaar. 

In de winter wordt groenbemesting toegepast en is er ook al geen probleem. 

De droogte is al 50 jaar een probleem. Er zijn subsidies voor onderhoud of aanleg van 

houtkanten. (Vergroening – ecologisch aandachtsgebied – landschapselementen Campagne 

2020) Maar nieuwe houtkanten gaan ten koste van landbouwgrond. Tot zover de bedenkingen 

van de landbouwers. 

 “Art. 3: - prioriteit leggen bij handhaving van overtredingen waarbij kleine landschapselementen 

zonder vergunning of zonder compensatie zijn verdwenen.” Opmerking hierbij werd gegeven: de 

gemeente is zelf soms niet in orde met het onderhoud van houtkanten, hetgeen een onderdeel is 

van het bosbeheerplan. Dikwijls gebeurt het werk door mensen van Natuurwerk die misschien 

niet allemaal voldoende zijn opgeleid. Is er te weinig kennis aanwezig bij onze groendienst? Nu 

zien we veel misvormde bomen. In Tielen zijn ook dikke bomen onnodig gekapt. En topsnoei 

gebeurt veelal niet correct.  

ADVIES op vraag van de milieuraad: specialist aantrekken in de gemeente voor opleiding 

rond snoeien.  

“Art 4. - bij de verpachting van eigen landbouwgronden de verplichte aanleg van kleine 

landschapselementen opnemen in de overeenkomst” Opmerking hierbij; we menen dat het hier 

gaat over gronden van de gemeente zelf.  

 



ADVIES:  

Art. 1: - De milieuraad adviseert om via de gemeentelijke kanalen informatie te verstrekken over 

de mogelijkheden van bescherming tegen bodemerosie.  

Art. 2: - uitwerken van een gemeentelijke subsidieregeling om eigenaars ertoe aan te zetten om 

op vrijwillige basis kleine landschapselementen (hagen, houtkanten, bomenrijen) aan te planten 

of te herstellen.  

Art. 3: - gevolg geven aan de adviezen over bescherming tegen erosie gebeurt op vrijwillige 

basis 

Art 4. - bij de verpachting van gemeentelijke landbouwgronden de verplichte aanleg van kleine 

landschapselementen opnemen in de overeenkomst 

Art. 5: - bij de aanbesteding van nieuwe wegen, verkavelingen en voet- of fietspaden wordt de 

aanleg van hagen en houtkanten waar mogelijk in de opdracht opgenomen 

 
 

Deel 2: adviezen op vraag van de milieuraad 

 

1. Kerstboomverbranding.  

De meeste Vlaamse gemeenten verbieden kerstboomverbrandingen omwille van de zeer grote 

luchtverontreiniging met fijnstof, dioxines en PAK's (polycylische aromatische 

koolwaterstoffen) die kankerverwekkend zijn. Samen met het Ruhrgebied, delen van Nederland 

en de regio rond Milaan is Vlaanderen de Europese regio die de hoogste concentraties fijn stof 

telt. Alternatief; de kerstbomen ophalen om te composteren of te verhakselen. Een alternatief 

winterevenement is ook mogelijk.  

ADVIES: De milieuraad adviseert de gemeente om kerstboomverbrandingen op haar 

grondgebied te verbieden vanwege de grote schade aan de luchtkwaliteit.  
 

2. We zien de laatste tijd dat er meer en meer siergrassen worden geplant op het openbaar 

domein. Wat betekenen deze siergrassen voor vlinders en bijen? Het Vlaams 

Bijeninstituut: siergrassen hebben geen enkele waarde voor bijen.  

Het bijenplan uit 2015 lijkt helemaal uit de aandacht verdwenen. Dringend tijd om dit actieplan 

van de gemeente terug erbij te nemen en te stoppen met het planten van siergrassen. Bijen zijn 

onontbeerlijk voor bevruchting in de land- en tuinbouw. 

20 à 25 procent van de bevolking heeft last van hooikoorts. In de provincie Antwerpen is het 

aantal om een onduidelijke reden het hoogst.  

Siergrassen veroorzaken een kruisreactie met bloemen waardoor die ook een allergische reactie 

gaan veroorzaken. Zo wordt het probleem hooikoorts nog groter. 

Op de website van de landelijke gilden lezen we: “Ban siergrassen. Ze zijn voor hun 

verspreiding afhankelijk van de wind en geven daardoor een overvloedige pollenproductie.” 

Het antwoord van de gemeente op deze problematiek is dat siergrassen weinig onderhoud vragen 

en bestand zijn tegen strooizout maar daar zijn ook alternatieven voor te vinden die mooier, 

minder slecht voor hooikoortslijders en bijvriendelijker zijn. 

ADVIES: De milieuraad adviseert om te stoppen met het aanplanten van siergrassen op het 

openbaar domein. De milieuraad adviseert om steeds het voorbeeld te geven en inlandse planten 

en bomen te planten die bijvriendelijk zijn. 
 

 

3. Ecologisch onderhouden bermen zijn mooier en geven meer kans aan fauna en flora.  

In opvolging van vorige afspraken doet Dirk Potters een oproep aan zoveel mogelijk vrijwilligers 

uit alle hoeken van de gemeente om te helpen bij het inventariseren van zoveel mogelijk bermen. 

(Info uit Haaklewie). Kandidaten contacteren Dirk. Om een goede methodiek af te spreken wordt 

nog overlegd met de milieudienst. 
 

https://www.vmm.be/lucht/pak


Deel 3: varia. 

 

1. Zwerfvuil  

Heel wat informatie verscheen in de Nieuwsbrief van 26 februari. Er wordt ook veel 

zwerfvuil opgehaald van landbouwgrond langs de weg. Blikjes en glas tussen maïs 

kunnen grote schade veroorzaken aan mens en dier. 

a. Vraag aan gemeente: aantal (GAS-)boetes tijdens de handhavingsweek? 

b. Sluikstorten. Vraag aan gemeente: aantal GAS-boetes in 2019? 

c. Stand opmaak vuilnisbakkenplan? Sommige leden pleiten voor een 

mentaliteitswijziging, anderen twijfelen of we er zo geraken.  

 

2. Open ruimte; vraag aan bestuur 

Subsidie beheer open ruimtes. De nieuwe Vlaamse regering heeft voor steden en 

gemeenten een financieringslijn opengesteld voor beheer en vrijwaring van de open 

ruimte. Zij ontvangen hieruit vanaf 2020 tot en met 2025 een jaarlijkse subsidie. Waaraan 

zullen extra middelen besteed worden? Vraag voor de schepen. 

 

3. Waterbuffering. Waar ? Plannen ? Vraag aan bestuur. 

Kan een groepsaankoop voor een regenwatertank een stimulans zijn?  

Is een verplichting voor een waterbassin bij grote werken haalbaar? Nu al is men 

verplicht opgepompt grondwater verderop te lozen in de grond en niet in het riool. 

Opmerking: het slib in beken verhindert het doorsijpelen van stromend water naar 

grondwater. Dit slib is te vergelijken met een kleilaag die geen water doorlaat. Daar 

wordt blijkbaar geen rekening mee gehouden in het debat over het reinigen van beken.  

 

4. Vraag aan de leden: fiets-o-strade langs spoorweg in Tielen of behoud natuur? 

Op de gemeenteraad is beslist om de samenwerkingsovereenkomst voor een autoluwe 

fietsroute te ondertekenen maar ook om een nieuwe poging te ondernemen voor een 

fietspad langs de spoorweg door natuurgebied plus een studie voor een fietspad in eigen 

bedding ipv een fietsstraat. 

De vergadering besluit om de resultaten van deze beslissingen af te wachten. 

 

5. Vraag aan het bestuur: de gemeente verkoopt beboste bouwgronden langs de 

Herentalsebaan en in de villawijk. Tast dit het groene karakter van de gemeente niet aan? 

Vraag voor een volgende vergadering. 

 

6. Stand van zaken bij de verwezenlijking van het boomcharter ? Vraag voor een volgende 

vergadering. 

 

7. Rondvraag 

Aan de overkant van de Caliebeek op Harredonken is een prachtige grote bloemenweide 

te bewonderen. Volgens de aanwezige landbouwers heeft de landbouwer hier gekozen 

voor subsidies. De gemeente heeft een bloemenweide aan de Kaliebaan maar die is niet 

zo mooi; meer gras dan bloemen. (misschien beter door een landbouwer onder handen 

laten nemen?) 

 

8. Volgende vergadering: 3 september 2020. 

 

De secretaris       De voorzitster 

 

Paul Vernelen       Greet Van Sas  


